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Zápis č. 09/2012 z 9. jednání AS FEK ZČU v Plzni 

 ze dne 25. 4. 2012 
Přítomní senátoři: PaedDr. Dana Egerová Ph.D., Ing. Josef Červený Ph.D., PhDr. Věra 
Dvořáková, Ing. Venuše Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur Ph.D., Ing. Pavlína Hejduková Ph.D., 
JUDr. Ing. David Martinčík, Mgr. Romana Suchá, Ing. Jan Tlučhoř Ph.D., Adam Bárta, Klára 
Jechová, Bc. Zuzana Malá, Bc. Martin Polívka, Bc. Andrea Šusterová, Bc. Eva Zoubková 
 
Omluvení senátoři: Ing. Michaela Horová Ph.D. 
 
Přítomní hosté: Doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, Ing. Hana Kunešová, Ing. Mgr. Radka Součková 
 
Přítomno: 15 senátorů AS FEK (11  po dobu celého jednání AS FEK) 
 
PROGRAM:  
 

1. Výroční zpráva FEK za rok 2011 

2. Zpráva o hospodaření FEK ZČU v Plzni za rok 2011 

3. Změna statutu FEK ZČU v Plzni 

4. Informace o rozšíření akreditace studijního programu 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová přivítala senátory a hosty a seznámila přítomné s navrženým 
programem jednání. AS FEK následně hlasoval o programu jednání.  
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování o programu jednání:   14 pro, 0 proti, zdrželi se 0  

Program 9. jednání pléna AS FEK byl schválen. 

Ad 1) Výroční zpráva FEK za rok 2011 

Předsedkyně AS FEK  předala slovo děkanovi FEK, doc. Plevnému. 
Děkan FEK předložil členům AS FEK Výroční zprávu FEK za rok 2011.  Děkan FEK uvedl, že 
Výroční zpráva je kvalitně zpracována a splňuje všechny požadované náležitosti. 
K předložené zprávě nebyly z řad senátorů námitky. Následovalo hlasování o navrženém 
usnesení. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předloženou výroční zprávu FEK ZČU 
v Plzni za rok 2011. 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:  14 pro, zdrželi se: 0, proti: 0   Usnesení bylo přijato. 
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Ad 2) Zpráva o hospodaření FEK ZČU v Plzni za rok 2011 
Děkan FEK předložil Zprávu o hospodaření FEK za rok 2011 a požádal tajemnici FEK o 
komentář k předložené zprávě. Tajemnice FEK Ing. Součková uvedla, že zpráva navazuje na 
způsob zpracování zpráv z předchozích let a informovala senátory o jednotlivých položkách 
zprávy, kterou senátoři předem obdrželi.  
Následovala diskuse k předložené zprávě. 
Senátorka Suchá se dotázala, zda je v příjmech KJA uveden příjem z placených kurzů. Děkan 
FEK vysvětlil, že je částka rozdělena částečně pro KJA a částečně pro CECEV. 
Vzhledem k tomu, že nebyly další připomínky, následovalo hlasování o navrženém usnesení. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předloženou Zprávu o hospodaření FEK ZČU 
v Plzni za rok 2011. 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 15 členů AS FEK 
Hlasování: 15 pro, zdrželi se: 0 , proti: 0   Usnesení bylo přijato. 
 
 
Ad 3a) Změna statutu FEK 
Děkan FEK předložil návrh na změnu statutu FEK a uvedl, že změnu statutu FEK konzultoval 
s univerzitním právníkem. Děkan FEK následně okomentoval navrhované změny: 

- Ve statutu by neměly být přílohy, které jsou výčtem studijních programů,  proto se 
vypouští příloha, kterou je seznam studijních programů a oborů na FEK.  

- Mění se seznam kateder a dalších pracovišť FEK: původně bylo na FEK 5 kateder a 3 
střediska. Střediska, která nemají statut kateder, by v seznamu být neměla a z přílohy by 
měla být vypuštěna. Středisko projektových aktivit by mělo být zařazeno pod děkanát. 
Totéž by mělo platit pro nové Středisko mezinárodních aktivit, které nebude na úrovni 
kateder. Středisko japonských ekonomických studií bude zrušeno, neboť nevyvíjí žádné 
aktivity. Středisko pro výzkum regionálního rozvoje by mělo být zařazeno pod Katedru 
geografie. 

- Zřízení Střediska mezinárodních aktivit je plánováno s účinností od 1. 9. 2012, zrušení 
Katedry jazyků s účinností od 1. 9. 2012. 

 
Děkan FEK navrhl senátorům před hlasováním o změně statutu FEK ZČU v Plzni, hlasovat 
nejdříve o následujících změnách v organizační struktuře FEK ZČU v Plzni: 
 

1. AS FEK schvaluje následující změny v organizační struktuře FEK  s účinností od 1. 9. 
2012: 
- Středisko projektových aktivit bude zařazeno pod děkanát FEK 
- Středisko pro výzkum regionálního rozvoje se začleňuje pod katedru geografie 
- Středisko japonských ekonomických studií se ruší. 

2. Bere na vědomí zřízení Střediska mezinárodních aktivit (SMA) od 1. 9. 2012. Toto 
středisko bude začleněno pod děkanát FEK. 

3. Ruší Katedru jazyků s účinností od 1. 9. 2012. 
 

Následovala diskuse k navrženým změnám. 
Tajemnice FEK Ing. Součková upřesnila, že u středisek bude vedeno účetnictví odděleně.  
Senátor ing. Tlučhoř navrhl, aby byla všechna střediska bez ohledu na jejich status rozpočtována.. 
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Senátorka Ing. Fišerová uvedla, že CECEV zůstává jako samostatné středisko, zatímco středisko 
SMA má být zařazeno pod děkanát FEK.  
Předsedkyně AS FEK uvedla, že pokud by střediska fungovala na úrovni kateder, bylo by nutné 
vypsat konkurzy na vedoucí/ho střediska. Děkan FEK reagoval, že ve středisku SMA bude 
vedoucí, který nebude na úrovni vedoucího katedry. Toto středisko bude rozpočtováno 
samostatně, správcem bude tajemnice FEK, nebude pracovištěm na úrovni katedry.  
Senátor Dr. Červený se zeptal, zda bude mít středisko SMA samostatné číslo v účetnictví FEK. 
Tajemnice FEK Ing. Součková potvrdila, že nákladově bude vykazováno zvlášť.  
Senátorka Ing. Fišerová se dotázala, jak bude vedena výuka jazykových předmětů ve středisku 
SMA. Děkan FEK uvedl, že předměty budou akreditované pod odbornými katedrami. Bude nutné 
vyřešit předměty AJ a NJ 7 + 8. Senátorka Suchá se dotázala, jak se finančně zlepší situace 
založením střediska SMA ve srovnání s výukou jazyků pod KJA, která byla dlouhodobě ve 
ztrátě. Děkan FEK uvedl, že vyučující jazyků si budou muset na sebe vydělat. Zvýší se úvazky 
tak, aby si vyučující na sebe vydělali. Děkan FEK dodal, že pokud výukové kontaktní hodiny 
budou odpovídat počtu kreditů, výuka nebude zisková.  
Předsedkyně AS FEK uvedla, že je nutné snížit počty kontaktních hodin. Děkan FEK uvedl, že 
výkony za jazykovou výuku budou vedené pod střediskem, případné ztráty ponese děkanát. 
Senátor Ing.Tlučhoř uvedl, že určitým řešení pro zlepšení finanční situace týkající se výuky 
jazyků je inovace některých jazykových předmětů v rámci projektu INEM.    
Předsedkyně AS FEK navrhla hlasování o následujícím usnesení. 

 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni: 

1. Schvaluje následující změny v organizační struktu ře FEK: 
- Středisko projektových aktivit bude zařazeno pod děkanát FEK 
- Středisko pro výzkum regionálního rozvoje se začleňuje pod Katedru geografie 
- Středisko japonských ekonomických studií se ruší. 
2. Schvaluje zřízení Střediska mezinárodních aktivit (SMA) od 1. 9. 2012. Toto 

středisko bude začleněno pod děkanát FEK. 
3. Ruší Katedru jazyků s účinností od 1. 9. 2012. 
 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:   6 pro, zdrželi se: 6, proti: 2   Usnesení nebylo přijato. 

 
Následovala diskuse k výsledkům hlasování. 
Děkan FEK reagoval na nepřijetí usnesení.  
Uvedl, že z hlediska FEK je možné řešit výuku jazyků převedením výuky jazyků pod ÚJP. 
Senátoři diskutovali o důvodech, které je vedly k odmítnutí usnesení a zároveň byly vysvětleny 
sporné body. Z diskuse vyplynul návrh na změnu usnesení, které se týká nového střediska SMA, 
které bude oproti původnímu návrhu samostatným střediskem na úrovni katedry. 
Děkan FEK následně navrhl hlasovat o každém jednotlivém bodu jako o samostatném usnesení. 
Senátoři s tímto návrhem souhlasili. Předsedkyně AS FEK navrhla hlasování o jednotlivých 
změnách v organizační struktuře FEK. 
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Návrh usnesení: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje s účinností od 1.9.2012 následující změny 
v organizační struktu ře FEK: 
 

1. Ruší se Středisko japonských ekonomických studií.  
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:   14 pro, zdrželi se: 0, proti: 0  Usnesení bylo přijato. 

 
2. Středisko pro výzkum regionálního rozvoje se začleňuje pod Katedru geografie. 

Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:   12 pro, zdrželi se: 2, proti: 0  Usnesení bylo přijato. 
 

3. Schvaluje se zřízení Střediska mezinárodních aktivit (SMA) s účinností od 1. 9. 
2012. Toto středisko bude samostatným pracovištěm FEK.  
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:   12 pro, zdrželi se: 2, proti: 0  Usnesení bylo přijato. 

 
4. Ruší Katedru jazyků FEK. 

Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:   13 pro, zdrželi se: 1, proti: 0  Usnesení bylo přijato. 

 
Děkan FEK následně seznámil senátory s navrženými změnami statutu Fakulty ekonomické:  
 

• Příloha č. 2 (Seznam akreditovaných studijních programů na FEK) se vypouští.  
• Dosavadní příloha č. 3 se označuje jako č. 2 a zní takto: 

Seznam kateder a dalších pracovišť Fakulty ekonomické 
Katedra ekonomie a kvantitativních metod - KEM 
Katedra financí a účetnictví - KFU 
Katedra obchodu, marketingu a služeb - KMO 
Katedra podnikové ekonomiky a managementu - KPM 
Katedra geografie - KGE 
Centrum celoživotního vzdělávání - CECEV 
Středisko mezinárodních aktivit - SMA 

 
Tyto změny nabývají účinnosti dnem 1. 9. 2012 
 
Před hlasování o změně statutu ještě proběhla diskuse k nově zřízené Katedře geografie. 
Děkan FEK upřesnil aktuální situaci a informoval o jednání s děkankou FPE.  
Senátorka Ing. Fišerová uvedla, že odborně nemá s KGE problém. Upozornila na možné  finanční 
problémy KGE. Děkan FEK uvedl, že KGE považuje za příležitost pro FEK, jde o obor 
s koeficientem 1,65. Obor se může zafinancovat, pokud bude ve všech ročnících 120 studentů. 
V současné době by mělo být přijato 80 studentů. Příležitost lze vidět ve dvou ESF projektech, 
které běží do r. 2012-2013. Musí se zvýšit počet studentů v oborech.  
Předsedkyně AS FEK se zeptala, zda za 4 měsíce roku 2012, tj. od září do prosince, bude katedra 
geografie schopna se ufinancovat. Letošního rozpočtu se přijetí KGE nedotkne. Dle děkana FEK 
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většina předmětů zůstane na KGE, pedagogické předměty zůstanou na FPE. Bude nutné částečně 
změnit studijní plán, který bude moci zařadit až do roku 2013-2014. 
Senátorka Ing. Fišerová se dotázala, kam se umístí KGE. Děkan FEK uvedl, že prostory pro KGE 
se řeší. 
Po skončení diskuse  proběhlo hlasování o následujícím usnesení: 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje změnu statutu Fakulty ekonomické 
Západočeské univerzity v Plzni 
 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 13 členů AS FEK 
Hlasování:  12 pro, zdrželi se: 1 , proti: 0   Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 4) Informace o rozšíření akreditace studijního programu Systémové řízení a 
informatika  
Děkan FEK uvedl, že rozšíření akreditace studijního programu je v Dlouhodobém záměru FEK, 
který již byl na AS FEK projednáván. Děkan FEK dodal, že do tohoto oboru by měli být 
přijímáni studenti od r. 2012-2013.  V roce 2011 byl úspěšně reakreditován bakalářský studijní 
obor Systémy projektového řízení, pro nějž je připravován navazující magisterský obor, který by 
byl garantován katedrou KPM. 
Senátor Ing. Červený se zeptal, zda nevzniknou podobné problémy jako ve specializacích. 
Předsedkyně AS FEK upozornila, že počet končících studentů je v bakalářském studijním oboru 
Systémy projektového řízení nízký. Děkan FEK uvedl, že zřejmě nepůjde o masový program.  
Senátor Ing. Tlučhoř dodal, že se obsahem oboru se zvyšují disproporce mezi katedrami. Výuka 
oboru může způsobit přetížení několika vyučujících na KPM.  
Děkan FEK upřesnil, že rozšíření akreditace je předkládáno na AS FEK jako informace. 
Senátorka Suchá se dotázala, zda je nabídka 2 jazykových předmětů omezena tak, jak je uvedeno 
v seznamu nabízených předmětů pro tento studijní program. Děkan FEK vysvětlil, že uvedené 
předměty jsou ukázkou, jazykové předměty budou nabízené v bloku, studenti budou mít 
povinnost si zapsat 1 odborný jazykový předmět za 3 kredity. 
Senátorka Šusterová se zeptala, zda se uvažuje o navazujícím programu oboru Management 
obchodních činností. Děkan FEK uvedl, že katedra KMO zatím nepodnikla potřebné kroky pro 
akreditaci navazujícího oboru MOČ.  
  
Předsedkyně AS FEK navrhla hlasování o následujícím usnesení. 
 
Návrh usnesení: 
AS FEK bere na vědomí informaci o rozšíření akreditace studijního programu Systémové 
řízení a informatika o magisterský studijní obor Systémy projektového řízení. 
 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 11 členů AS FEK 
Hlasování:  11 pro, zdrželi se: 0, proti: 0   Usnesení bylo přijato. 
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SCHVÁLENÁ USNESENÍ 
Usnesení 1:  
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje výroční zprávu FEK ZČU v Plzni za rok 2011. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:  14 pro, zdrželi se: 0, proti: 0    Usnesení bylo přijato. 
 
Usnesení 2: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje Zprávu o hospodaření FEK ZČU v Plzni za rok 
2011. 
Přítomno: 15 členů AS FEK 
Hlasování: 15 pro, zdrželi se: 0 , proti: 0    Usnesení bylo přijato. 
 
Usnesení 3: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje s účinností od 1.9.2012 následující změny 
v organizační struktuře FEK: 

1. Ruší se středisko japonských ekonomických studií.  
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:   14 pro, zdrželi se: 0, proti: 0  Usnesení bylo přijato. 

2. Středisko pro výzkum regionálního rozvoje se začleňuje pod Katedru geografie. 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:   12 pro, zdrželi se: 2, proti: 0  Usnesení bylo přijato. 

3. Schvaluje se zřízení Střediska mezinárodních aktivit od 1. 9. 2012. Toto středisko 
bude samostatným pracovištěm FEK.  
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:   12 pro, zdrželi se: 2, proti: 0  Usnesení bylo přijato. 

4. Ruší Katedru jazyků FEK. 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 14 členů AS FEK 
Hlasování:   13 pro, zdrželi se: 1, proti: 0  Usnesení bylo přijato. 
 

Usnesení 4: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje změnu statutu Fakulty ekonomické 
Západočeské univerzity v Plzni. 
Přítomno: 13 členů AS FEK 
Hlasování:  12 pro, zdrželi se: 1 , proti: 0    Usnesení bylo přijato. 
 
Usnesení 5: 
AS FEK bere na vědomí informaci o rozšíření akreditace studijního programu Systémové 
řízení a informatika o obor Systémy projektového řízení (navazující magisterské studium). 
Přítomno: 11 členů AS FEK 
Hlasování:  11 pro, zdrželi se: 0, proti: 0    Usnesení bylo přijato. 
 

Další jednání pléna AS FEK je předběžně plánováno na 23. 5. 2012 ve 13:00 v HJ210. 
V Plzni dne 25. 4. 2012 
Zapsala: Mgr. Romana Suchá, tajemnice AS FEK 
Schválila: PaedDr. Dana Egerová, Ph.D., předsedkyně AS FEK   


